
JirkovskéJirkovské
novinynovinyč. 8        ročník XVII.   srpen 2012 - září 2012

Měsíčník města Jirkova a obcí Boleboř, Otvice, Strupčice a Vrskmaň                                 zdarma
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Z centra města už brzy zmizí bagry Důležité informace 

pro chodce a řidiče

Místostarostka: Jde nám o společnou věc, o rozvoj města 

Dlažba, štěrk a písek. Centrum města v rekonstrukci, na snímku kostel sv. Jiljí. Foto ED

Jirkovské noviny 

budou přinášet 

informace i o obcích

Jak se jako členka ODS stavíte ke 
spolupráci se starostou Radkem Štej-
narem z ČSSD?

Nevnímám ho jako opozičního politi-
ka, jde nám přece o společnou věc. Li-
šit se můžeme v tom, jestli je důležitější 
nový chodník nebo pěkný park. V pod-
statě se tu pokračuje v tom, co  nastavil 
starosta Škapa. Současný starosta má 
také zájem na tom, aby se město rozví-
jelo.                                                  (ed)

Před měsícem jste byla zvolena 
do funkce místostarostky. Čemu se 
v současné době věnujete? 

Seznamuji se se sociálními tématy, 
studuji Komunitní plán, Strategický 
plán sociálního začleňování v romských 
lokalitách a další dokumenty. Nezůsta-
nu jen u papírů, chci vidět provoz jed-
notlivých zařízení na vlastní oči, takže 
jsem navštívila azylový dům, ubytovnu, 
domov důchodců, dům s pečovatelskou 
službou. A v září se hodlám seznámit se 
školami a školkami. 

Co plánujete v sociální oblasti?
V současné době máme více prostoru 

pracovat s lidmi ze sociálně vylouče-
ných lokalit, protože tím, že vyplácení 
dávek hmotné nouze přešlo na úřady 
práce, se odboru sociálních věcí a škol-
ství uvolnily ruce. Budu tuto oblast pod-
porovat, protože mi situace těchto lidí 

není lhostejná, má dopad na všechny. 
Připravujeme koncept prostupného 

bydlení pro ty, kteří se chtějí zařadit do 
běžného života. To znamená, že pracují, 
platí nájem, nedělají dluhy, nehrají au-
tomaty a podobně. Prostupné bydlení 

by mělo pomoci lidem, kteří se ocitnou 
bez domova. 

V zastupitelstvu jste jednou ze tří 
žen, mezi radními jste jediná. Jak 
vnímáte pozici žen v politice?

V Jirkově je to se zastoupením žen 
stejné jako ve většině  obcí. Svět poli-
tiky je především mužský a v mužském 
světě je ambiciozní žena podezřelá.

Rozhodně musí být pracovitější než 
muž, pokud se chce prosadit. Ženy pod-
le mě mají víc soudnosti, nemají pře-
hnané sebevědomí. Na druhou stranu je 
to ale jejich nevýhoda, protože se často 
zbytečně podceňují. 

Od tohoto čísla budou mít pravidel-
ně své místo v Jirkovských novinách
i okolní obce, prozatím jde o Strupči-
ce, Otvice, Boleboř a Vrskmaň. Zprávy
a zajímavosti o nich najdete na stra-
nách 4 a 5.

Novinku v obsahu Jirkovských no-
vin vysvětluje na následujících řádcích 
starosta města Radek Štejnar:

„Spolupráce Jirkova s obcemi v okolí 
je dlouhodobě na dobré úrovni. S jejich 
představiteli se čas od času scházíme
a probíráme problémy, které jsou nám 
společné. Rozšíření výměny informací 
i na občany mi připadá jako přirozené 
prohloubení této spolupráce. Sousední 
obce v Jirkovských novinách mohou 
prezentovat, co je u nich nového. Pří-
padně budou informovat občany Jir-
kova o tom, co zajímavého se u nich 
chystá. A protože noviny jsou distribu-
ovány i do těchto obcí, může na dru-
hou stranu Jirkov jejich prostřednic-
tvím ukázat, co se děje u nás. Výměna 
informací mezi sousedy na stránkách 
Jirkovských novin bude tedy obou-
stranně přínosná.“

Máte plné zuby poskakování mezi 
dlažebními kostkami a vyhýbání se 
bagrům, bobíkům a dalším stavebním 
strojům? Obtěžuje vás hluk sbíječek a 
prach z hromad štěrku a kamení? Máme 
pro vás dobrou zprávu – brzy bude ko-
nec. Rekonstrukce centra města se chýlí 
po roce a půl ke konci. 

„Hotovo by mělo být sedmého září, 
kdy budeme stavební dílo přebírat od 
dodavatelské fi rmy,“ říká Milan Reiner, 
vedoucí odboru majetku města a útvaru 
investic. Během září se ještě budou do-
dělávat a opravovat nedodělky a drob-

nosti, které už ale nijak neohrozí provoz 
na náměstí E. Beneše a v okolí. 

Do té doby bude nejvíc práce v Ná-
břežní ulici, kde se předělává parko-
viště a vznikají nová parkovací místa. 
Finišuje rekonstrukce mostů přes Bílinu 
i povrch komunikací.

Stavební ruch panuje také v Kostelní 
ulici u kostela sv. Jiljí, obkládají se pilíře 
podél Bíliny, osazuje ocelové zábradlí. 
Přibydou značky, lampy, lavičky, koše, 
sloupky k parkovacím místům, stojany 
na kola, koše a kryty ke stromům. 

Po dlouhých měsících se tak místní 

obyvatelé a podnikatelé dočkají klidu. 
Ten, kdo si bude chtít dojít do pekařství 
pro makový koláček, do papírnictví pro 
omalovánky pro dítě nebo na pizzu, už 
nebude muset řešit, kudy vlastně jít. 

Své o tom vědí i místní živnostníci, 
jako například Pavla Němečková, ma-
sérka v salonu Body Help v Chomutov-
ské ulici pod liduškou: „Bylo to nepří-
jemné, často jsem hledala cestu, kudy  
do práce. Jednou jsem musela jít i z ná-
městí spodem přes autobusové nádraží 
a kolem Shamrocku zezadu,“ líčila. 

                      Pokračování na str. 2

Po rekonstrukci jsou v centru města 
změny v provozu, proto přinášíme uži-
tečné informace i na další straně. 

Sledujte značení chodníků, nevstu-
pujte do prostoru 
staveniště. Nepo-
souvejte oplocení, 
které ohraničuje 
stavbu a zákaz 
vstupu.

Než si zvyknete 
na novinky, dávej-
te pozor, kudy chodíte a jezdíte. Choď-
te pěšky nebo jezděte na kole, centrum 
města je pěší zóna. 

• Chodníky vedou podél domů. Mís-
ta pro parkování jsou jasně vymezena 
bílou dlažbou, chodníky mají jinou 
strukturu. Provoz je v centru bezbarié-
rový. Pro dodržení bezpečnosti je nutné 
respektovat vodorovné značení na po-
vrchu komunikace i dopravní značky. 

• Uprostřed náměstí Dr. E. Beneše 
jsou ozdobné stupně, po jejichž stranách 
stojí masivní květináče s rozkvetlými 
muškáty. Koukat pod nohy se vyplatí, 
protože se stává, že leckdo stupínek 
přehlédne a zakopne.

• Kochejte se novými ulicemi, a po-
kud uvidíte někoho, kdo ničí koše, la-
vičky, či jezdí autem, kde nemá, ozvěte 
se. Okřikněte dotyčného nebo zavolejte 
městskou policii na 474 654 179. Ne-
nechme si ničit hezké město. Už teď 
eviduje městský úřad škody – řidiči 
nabourali lampu, vjíždějí na chodník
a rejdem kol vyrvou dlažební kostky, 
děti prorazily kameny olověnou vanu 
ve zrekonstruované kašně, působení 
vandalů je vidět i na posezeních pod 
lípami na náměstí. 

                          Pokračování na str. 2

Dana Jurštaková (ODS)
• nová místostarostka Jirkova
• bude se věnovat sociální problematice a 
školství
• členkou ODS od roku 1998
• pracovala ve Slevárnách Chomutov
 v oblasti zásobování výroby a investic

Projekt Rekonstrukce komunikací a 
veřejných prostranství v historickém 
centru města Jirkova je podpořen Evrop-
ským fondem pro regionální rozvoj a Ús-
teckým krajem                                   ►
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Na snímku vlevo přijímají gratulace manželé Ampapovi (55 let od sňatku), vpravo snímek z oslavy manželů Halašových (60 
let v manželství) v Městském ústavu sociálních služeb. Foto ED

Dva manželské páry oslavily 

diamantovou a smaragdovou svatbu

Uzávěrka příštího čísla 
Jirkovských novin 

je 12. září. 
Kontakt na redakci: 

jirkovske.noviny@jirkov.cz, 
tel. 474 616 481. 

K rodinným domům v Chomutovské 
ulici a v Březenci přibyde dalších sto 
nádob na bioodpad o objemu 120 lit-
rů. Letos bylo už díky dotaci státního 
fondu životního prostředí městu přidě-
leno do Nových Ervěnic dvě stě kusů. 
Občané mají o svoz bioodpadu zájem, 
sníží se tím množství komunálního od-
padu. Vývoz je plánován ve čtrnácti-
denním intervalu. 

V Jirkově bude ještě rozestaveno 
navíc třicet sběrných nádob na odpad, 
plast, papír, sklo, které zapůjčí Eko-
Kom a.s. Na sběrném dvoře přibydou 
dva kontejnery od společnosti Elek-
trowin a. s. Jeden na shromažďování 
chlazení a druhý na velké spotřebiče 
(např. pračky, sporáky) a malé (vysa-
vače, trouby, fény, konvice).         (ed)

Město Klášterec nad Ohří, rada měs-
ta ve smyslu § 102, odst.2., písm.b), 
zákona 128/2000 Sb.,o obcích, ve zně-
ní pozdějších předpisů a § 166 odst.
2 a odst.3 zákona 561/2004 Sb., o před-
školním, základním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon), v platném znění, vyhlašuje 
konkurzní řízení na obsazení vedoucí-
ho pracovního místa ředitele/ředitel-
ky příspěvkové organizace Základní 
škola, Klášterec nad Ohří, Krátká 676, 
okres Chomutov. Bližší informace na 
www.muklasterec.cz.

Výtržník se schovával mezi dlažeb-
ní kostky. Těsně před půlnocí vběhl 
opilý dvacetiletý mladík s klíčem na 
kola do herny Sako v Ervěnické uli-
ci. Na posilněnou měl s sebou pětili-
trový demižon s vínem, ten ale stačil 
venku rozbít. Lidi v herně ohrožoval 
železným nářadím, jednoho dokonce 
praštil do hlavy, pak utekl ven, kde 
údajně ještě praštil do zaparkovaného 
roomstera. Přivolaní strážníci a poli-
cisté událost prošetřovali a jeden z při-
hlížejících poslal strážníky ke stromu 
poblíž. Tam byl totiž výtržník schova-
ný, ale jak viděl, že je prozrazen, utíkal 
do Chomutovské ulice až ke kostelu, 
kde se chtěl schovat mezi hromady 
dlažebních kostek. Strážníkům ale ne-
unikl, přestože se dost snažil, skončil 
v poutech. Převzali si ho pak policisté, 
od nichž si vyslechl sdělení o podezře-
ní z trestného činu výtržnictví a poško-
zování cizí věci.

Pozor na psy. Vlčák, který se šel
s páníčkem venčit v ulici J. K. Tyla, 
pokousal dívku sedící před vchodem 
do stehna. Další pes zase napadl ženu 
v Březenci. Majitelé psů v takovém 
případě musejí dodat potvrzení o ve-
terinárním vyšetření psa pro vyloučení 
podezření vztekliny. Jde o přestupek 
proti občanskému soužití, který řeší 
správní orgán. 

Bezdomovci pohoršují. U Penny 
marketu u Písečné se povalovali dva 
podnapilí muži bez domova. Strážní-
ci jim udělili pokutu, každému tři sta 
korun. Další individua dostala pokutu 
tisíc a pět set korun za to, že popíjeli 
alkohol na veřejnosti. 

Cigarety dětem nepatří. Prodavač-
ka večerky v ulici SNP dostala pokutu 
čtyři stovky, protože prodala mladistvé 
slečně cigarety. 

Navoněli Tesco. Krátce před za-
vřením hypermarketu se mezi regály 
nesly libé vůně - dva „zákazníci“ to-
tiž vystříkali každý jeden deodorant. 
Přivolaní strážníci to zhodnotili pěti-
setkorunovou pokutou pro každého za  
přestupek proti majetku.

Řádková Řádková 
inzerceinzerce

Fotbalistům

zarůstá trávník
Fotbalový klub Kyjice Jirkov přišel 

v červnu o traktůrek a sekačku. Někdo 
stroje ukradl z plechové kůlny a zne-
možnil tak fotbalistům sekat a udržo-
vat hrací plochu. 

Klub není v situaci, kdy by si mohl 
nové přístroje pořídit ze svého roz-
počtu, proto požádal město Jirkov
o půjčku 30 tisíc korun. Pořídí z nich 
traktůrek, který je pro udržování hřiště 
potřeba dvakrát týdně. Strunovou se-
kačku využíval jen dvakrát ročně, na 
tu půjčku nežádal.                         (ed)

Hřbitov rozšiřuje 

zázemí pro klienty

Hřbitov nabídne od září rozšíření slu-
žeb. V průběhu srpna dostává bývalá 
obřadní síň i přilehlé provozní prostory 
novou podobu. „Část budovy se přemě-
ní na kanceláře, nově tu bude prostorná 
čekárna, aby lidé nemuseli stát v prů-
jezdu před kanceláří jako dosud,“ uvedl 
Libor Duchoň, jednatel městské sociální 
fi rmy, společnosti ONZA, která hřbitov 
provozuje. „Kromě toho tu bude sjed-
návací kancelář pohřební služby Vy-
sočanské zahrady. Dnes lidé u správce 
platí za hrobová místa, ale samotný ob-
řad si musejí domlouvat jinde. Umístění 
kanceláře renomované pohřební služby 
zařizování zjednoduší.“               (lm)

Na snímku při práci zedník Jiří Ja-
noušek. Foto LM

21 600 dní v manželství strávili Zde-
něk a Jiřina Halašovi (na fotce vpra-
vo). Přepočteno na roky, je jich úcty-
hodných šedesát. „Kompromisy, to je 
ten recept,“ odpověděl na otázku novi-
nářky po tipu na spokojené manželství 
elegantní Zdeněk Halaš (88 let). Do-
mov pro seniory v Mládežnické ulici, 
kde manželé už rok a půl žijí, pro ně 
uspořádal velkou oslavu. 

Halašovi spolu začali chodit na Jo-
sefa v roce 1952 a na svatou Annu 
téhož roku se brali v Prunéřově. Mají 
syna a dceru, vnoučata a pravnoučata. 
Paní Halašová (81 let) pracovala v ne-
mocnici v účtárně, pan Halaš v labo-

ratořích, posléze přešel do  strojního 
průmyslu. Hodně cestoval, v důchodu 
si přivydělával učitelstvím a překla-
dem odborných textů, teď pracuje na 
rodinné kronice v počítačové podobě. 
Pan Halaš i přes svůj věk sleduje nej-
novější trendy a rozšiřuje své znalosti 
včetně práce s počítačem. Proto byl 
jedním z darů od vedení domova pro 
seniory digitální fotorámeček. Paní 
Halašová se ráda věnuje cvičení a je ve 
společnosti.  

Jejich oslava nebyla jedinou výji-
mečnou událostí v domově pro senio-
ry, starosta města Radek Štejnar jako 
gratulant také popřál k významnému 

jubileu dalšímu páru - Ampapovým. 
Původně Středočeši, dnes už Jir-

kováci Josef (81 let) a Marie (77 let) 
Ampapovi dostali k výročí smarag-
dové svatby kromě krásných kytic
a něčeho dobrého na zub také poukazy 
na rehabilitace. 

Seznámili se v komořanské elekt-
rárně v roce 1955. Po dvou letech se 
vzali v Jirkově, narodila se jim dcera, 
mají dvě vnoučata a pravnouče. Paní 
Ampapová poté pracovala  ve Vertexu 
- Preciose jako ekonomická pracovni-
ce. Oba rádi cestovali, paní ráda četla a 
pan Ampapa se věnoval zahrádce, zají-
mal se o motorky a auta.     (ed,měúss)

Ve městě přibývá 

nádob na odpady

V CHOMUTOVSKÉ POZOR

Rekonstrukce Chomutovské uli-
ce a vybudování cyklostezky bude 
trvat až do konce září. Skluz je na 
straně společnosti RWE. V dotče-
ném úseku je omezena doprava, je 
nutné sundat nohu z plynu a dávat 
pozor i na ojedinělé chodce. Ti by 
měli chodit radši přes Ervěnice než 
po silnici.

Pokračování ze str. 1.
Za pár dní už ale bude průchod i prů-

jezd centrem daleko příjemnější.
Kromě nové kamenné dlažby, láv-

ky přes Bílinu a zábradlí jsou v centru 
města nové i lampy veřejného osvětle-
ní, a přibyde i zeleň. Na přelomu září 
a října bude nově vysazeno třináct 
stromků hlohu obecného, osm z nich 
bude lemovat komunikaci kolem koste-
la, čtyři budou podél budovy Komerční 
banky. Růžově kvetoucí strom bude vy-
sazen také na plochu mezi bývalým Me-
inlem a cukrárnou na náměstí. Vznikne 
tam parčík s pískovými chodníčky. 

V ulicích bude na vybraných místech 
i osazena tráva, obnoveny budou i po-
rosty ze strany v ulici Smetanovy sady. 

Dopravní provoz v centru města je po 

rekonstrukci trochu pozměněn, ale pěší 
zóna zůstala zachována. Řidiči jí mů-
žou projíždět jen omezeně a rychlostí 
maximálně 30 km za hodinu. 

V části za bývalým Meinlem u řeky 
bude zachováno parkoviště, nově tam 
bude ostrůvek zeleně a promenáda.

Novinkou, která si zaslouží pozornost 
především řidičů a chodců, je úprava 
vodorovného dopravního značení – cel-
kem 84 parkovacích míst (z toho dle 
vyhlášky pět míst pro osoby se ZTP) 
je určeno pomocí bílé dlažby. Takže je 
potřeba při parkování respektovat linie 
vyznačené bílými kostkami.            (ed)

Z centra města už brzy zmizí bagry

Pokračování ze str. 1.
Kudy projet centrem?

Centrum města je pěší zóna, rychlost 
je omezena na 30 km v hodině. Průjezd-
né je ze tří směrů – mezi hospodou Na 
Růžku a kinem v Rooseveltově ulici, 
u kostela z Chomutovské ulice a nově 
je výjezd ve spodní části mezi bývalým 
Pražákem a autobusovým nádražím.

Provoz je jednosměrný od kina ke ko-
stelu až dolů na úroveň k autobusového 
nádraží do Alešovy ulice. Další jedno-
směrka vede od kostela z Chomutovské  
dolů k autobusáku do Alešovy ulice. 

Obousměrný provoz je povolen od 
kina dolů k náměstí kolem řeznictví do 
Příční ulice až k hasičárně a na druhé 
straně řeky lze jezdit oběma směry jen 
v úseku u silnice v Alešově ulici podél 
cykloprodejny. 

Promenáda podél řeky 
Městský znak před radnicí

Nasvícené památky
Zrestaurovaná kašna na náměstí

Nová zámková dlažba na chodnících 
v ulicích Smetanovy sady a Alešova

Zrekonstruované oba mosty
Odvodnění náměstí

Přístřešky pro kontejnery na odpad

Zajíždět bude možné i na pět nových 
parkovacích míst u Konírny.

Kde ještě se dá parkovat?

Cyklisté uvítají stojany před radnicí, 
Komerční banky, u kostela a informač-
ního centra. Pro řidiče aut je zásadní 
sledovat vyznačení prostoru k parko-
vání - bílé dlažební kostky. Chodníky 
to rozhodně nejsou! Dlažba může být 
váhou aut vyvrácena a městu vznikne 
škoda.

Pro delší pochůzky doporučujeme 
zaparkovat za bývalým Meinlem nebo 
u kostela. Nově je zřízeno šest stání
v Kostelní ulici u informačního centra. 
U kostela je rozšířeno parkoviště na čtr-
náct míst. U zelené uličky a pod spoři-
telnou je dalších šest. nových míst (viz 
snímek).                                           (ed)

Důležité informace pro chodce a řidiče
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Cenu Jirky může 
dostat i váš oblíbenec

Hornická pouť nabídne zábavu pro všechny 
Dechovka, Petra Janů, country nebo 

rocker David Koller. Pro děti atrakce 
a kolotoče. Na Hornické pouti 15. září 
si vybere každý dle svého gusta. 

Program je nabitý (viz rámeček), 
vstupné zdarma, což je kombinace, 
která i letos přiláká tisíce lidí. Jakýmsi 
vrcholem dne bude v 16 hodin symbo-
lické otevření kompletně zrekonstruo-
vaného centra města, kdy starosta Ra-
dek Štejnar spolu s hejtmankou Janou 
Vaňhovou přestřihne pásku. 

Dalším netradičním bodem progra-
mu bude v 17 hodin slavnostní odhale-
ní busty slavného sochaře Ferdinanda 
Maxmiliána Brokofa. Tento umělec se 
narodil na zámku Červený hrádek v 
roce 1688 a spolu se svým otcem Ja-

„Na pivo? Tak to abych si vzal svá-
teční škorně.“ Poznáte, v jakém fi lmu 
pronesl Jiří Sovák alias rytíř Brtník 
z Brtníku tuto větu? Jedna z nejoblí-
benějších českých pohádek Ať žijí du-
chové se připomene v neděli 19. srpna 
na zámku Červený hrádek. 

Film bude promítán od 21 hodin na 
louce před zámkem pod širým nebem, 
ale už celé odpoledne předtím bude 
plné zábavy. 

Ve 14 hodin zazpívá a zahraje Jaro-
slav Uhlíř své známé skladby a písnič-
ky, plánováno je, že koncert proběhne 
na nádvoří. „Už teď ale máme velkou 
odezvu od lidí, tak možná koncert pře-
suneme na větší prostranství,“ upozor-
ňuje Bedřich Fryč, ředitel Kulturního, 
informačního a vzdělávacího zařízení, 
které akci k 35. výročí natočení fi lmu 
připravuje. 

Nedělní odpoledne na zámku bude 
výjimečné ještě dvěma novinkami – 
příjezd nahoru k budově bude zakázán, 
od restaurace U Ježků bude návštěvní-
ky nahoru vozit za poplatek Hradní 
střela, napodobenina té pohádkové. 
Jinak samozřejmě bude možné vyjít 
nahoru po svých „Omezení dopravy 
je nutné kvůli bezpečnosti, protože 
poprvé zpřístupníme zámecké vězení, 
které má vchod ze silnice,“ vysvětluje 
ředitel Fryč. 

Vězení je skryto za zdí, která je vidět 
po levé straně. Uvnitř byla léta skládka, 
odpadky a nepořádek. Loni se podaři-
lo všechno vyklidit a odvozit a v den 
akce tam půjdou děti plnit bobříka 
odvahy – podepíšou se tam na zeď dle 
fi lmových hrdinů ve scéně, v níž Ven-
delínovi zdřevěněly nohy strachem.

Dvoupatrové budově se říká vězení, 
šlo ale nejspíš o hospodářské zázemí. 

„Otevřeno bude jen ten den. Rádi by-
chom prostor využili, ale zatím to kon-
zultujeme s architekty, uvnitř je totiž 
příliš vlhko na to, aby tam byly natrva-
lo nějaké exponáty a podobně,“ dodal 
ředitel Fryč.

Mistrovství republiky ve vaření svíč-
kové a Moravský den proběhnou od 14 
hodin v sobotu 1. září na zámku Červe-
ný hrádek. Pokud se domníváte, že nej-
lepší svíčkovou vaříte právě vy, přihlaš-
te se na novinky@atlas.cz, podrobnosti 
najdete webu na svickova.webnode.cz. 
Počet soutěžících je omezen. V 16 ho-
din odstartuje souboj jedlíků knedlíků. 
V porotě zasedne zpěvák Marián Vojtko 
a velký gurmán Petr Novotný, účast po-
tvrdil i herec Pavel Nový.

Každý rok v září stojí na náměstí na 
podiu člověk, který je něčím mimořád-
ný. Řeč je o udělování Ceny Jirky, která 
je určena pro výjimečné osobnosti, žijí-
cí v Jirkově. 

Pokud někoho takového znáte, pošlete 
jeho jméno do 21. srpna na adresu Kar-
lovská Andrea, Městský úřad Jirkov, 
OVSaVV, Nám. Dr. E. Beneše 1, Jir-
kov 431 11 nebo na emailovou adresu 
a.karlovska@jirkov.cz. Podmínkou je, 
že musí bydlet v Jirkově. Připište také, 
za co je navržen a kontakt na kandidáta. 
Porota pak z navržených vybere jedno-
ho, ten při Hornické pouti, která pro-
běhne v sobotu 15. září v centru města, 
obdrží dřevěnou sošku od umělce Jose-
fa Šporgyho. 

Socha je symbolickým poděkováním 
za zásluhy či mimořádné aktivity. Udě-
luje se již od roku 2007. Jako první ji 
dostal Jiří Fencka, který po zkušenosti
s rakovinou organizuje na Chomutovsku 
a v okolí sbírky pro Nadaci pro trans-
plantaci kostní dřeně. Loni odcházel z 
podia se soškou v ruce Josef Kozler, 
který se dlouhodobě aktivně věnoval 
sportu a dovedl jirkovský volejbal do 

prvoligových soutěží. Pro ilustraci uvá-
díme i další oceněné: 2008 - Miroslav 
Klůc - bezpříspěvkové dárcovství krve, 
2009 - Alena Kollerová - aktivní práce 
v Seniorklubu, 2010 - Jaroslav Ciny-
bulk - práce s dětmi a mládeží.      (ed)

Vstupné na veškerý program bude 60 
korun pro dospělé, dítě zaplatí polovic. 
Součástí programu je také pohádkový 
les a soutěže pro děti, které se potkají 
i s princeznou Leontýnkou a rytířem 
z Brtníku.                                       (ed)

Zámecké vězení se na den otevře

Průvodkyně Helena Vávrová odemkne v neděli 19. srpna vstup do strašidelného 
vězení. Najdou se odvážlivci, kteří se podepíší uvnitř na zeď? Foto ED

Starosta Radek Štejnar a loni oceně-
ný Josef Kozler (vpravo) s Cenou Jirky 
v ruce. Foto LM

PÓDIUM NÁM. DR. E BENEŠE
13,00 dechová hudba
15,00 Petra Janů + Cena Jirky
16,30 New Baxon
18,00 Olga Lounová
20,30 David Koller
♫
CHOMUTOVSKÁ ULICE
Country a bluegrass
14,00 – 20,00 Blue Eyes,

Wodboku, Makovec a další.
♫
KOSTELNÍ ULICE
14,00 Vernisáž v galerii
výstava Historie dolování stříbra v 

Brand-Erbisdorfu
17,00 Odhalení busty slavného ro-

dáka F. M. Brokofa, představení kni-
hy Brokof a Jirkov u městské věže 

Vstupné je zdarma.

Součástí odpoledne je také Moravský 
den s cimbálovou muzikou a ochutnáv-
kou moravských vín. Už od 10 hodin 
budou u restaurace k vidění zahrádkář-
ské kuriozity, vypěstované místními 
zahrádkáři. Každá kolonie bude mít 
svůj stůl a kromě exotických rostlin tu 
budou například plody kiwi ve velikosti 
angreštu, obří brambory, dýně a další 
výpěstky. Vstupné na celý den zahrne 
i všechny akce, pro dospělého je to 40 
korun, pro dítě dvacet.                    (ed)

Na zámku se bude jíst svíčková

nem a bratrem Michalem Janem patřili 
k předním barokním sochařům. Busta 
bude umístěna na městské věži, jejím 
autorem je Miroslav Doležel. Na 12. 
září připadá 324. výročí křtu F. M. 

Brokofa v místním kostele sv. Jiljí. 
Při odhalení busty bude výjimečná 

příležitost zakoupit za zvýhodněnou 
cenu brožuru od Jaroslava Cinybulka, 
která pojednává o rodině Brokofů. 

Stejně jako v minulých letech, i le-
tos podpořila Hornickou pouť těžební 
společnost Vršanská uhelná, a. s. pe-
něžním darem 450 tisíc korun a 150 ti-
síc korun pokrylo náklady na památník 
Ferdinanda Maxmiliána Brokofa.

Součástí poutě bude i vystoupení  
partnerského města Brand-Erbisdor-
fu, koncert tamních hudebních skupin 
6auxIn a sound Projevt.

Hlavní pódium bude na náměstí Dr. 
E. Beneše, další v ulici Chomutovská 
za kostelem sv. Jiljí u papírnictví. Roz-
pis jednotlivých vystoupení (vyjma 
německých, ten nebyl do uzávěrky 
JN znám) je v rámečku. Na dalších 
místech centra budou prodejní stánky
s obvyklým sortimentem.              (ed)



Zpravodajství z obcí - co nového u sousedů

Opět úspěch ve Skleněné popelnici
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Otvice - V soutěži Skleněná popel-
nice, která v rámci Ústeckého kraje 
hodnotí třídění odpadů, se dlouhodo-
bě umísťuje jediný zástupce našeho 
regionu, obec Otvice. Bylo tomu tak 
i v letošním sedmém ročníku, jehož 
vyhodnocení proběhlo v červenci 
v Ústí nad Labem. Otvice se v kate-
gorii obcí dostaly do fi nálové a tedy 
oceněné desítky, získaly čtyři nádoby 
na separovaný odpad.  

„Není to náhodný úspěch, v desítce 
se umísťujeme téměř pravidelně,“ říká 
starosta Otvic Pavel Ašenbrener. „Je to 
o to cennější, že mezi oceněnými jsme 
jediní z regionu těžební pánve.“ 

Obec netřídí prostřednictvím nádob, 
ale má sběrný dvůr, který vybudovala 
počátkem minulého desetiletí z dotací 
státního fondu životního prostředí a po 
vstupu do EU za přispění evropských 
dotací dále rozšířila. „Šlo to postup-
ně, ale za tu dobu si lidé třídit odpad 
zvykli,“ konstatuje spokojeně staros-
ta. „Ostatně jsou k tomu motivováni. 
Odevzdávaný odpad se eviduje, jednou 
ročně se jeho objem sečte a sběračům 

Co dostanou Otvičtí za třídění
plast/kg  4 Kč
sklo, kovy, papír/kg 0,50 Kč
lednička/ks 20 Kč
elektrospotřebiče/ks 10 Kč

Otvice - Před třemi lety vzniklo na 
místě sportovního plácku za obecním 
úřadem veřejné sportoviště, kde si 
příznici aktivního odpočinku mohou 
zahrát volejbal, nohejbal, basketbal, 
fl orbal, tenis či fotbálek. Je přístupné 
zdarma, sportovní vybavení je k dispo-
zici za mírný poplatek. Za třicet korun 
(děti za polovic) si lze vypůjčit volej-
balové sítě, tenisové rakety, fl orbalové 
branky, míče na různé sporty, přičemž 
nejde o hodinovou sazbu, ale o jedno-
rázový poplatek. Tato příznivá zpráva 
má však své ale...

„Jsme blízko chomutovských síd-
lišť a naše podmínky jsou ve srovnání 
s okolím příznivé, takže si k nám na-

Nové hřiště je tu hlavně pro místní

Ocenění přijal starosta Otvic Pavel Ašenbrener (uprostřed) od zástupkyně ředi-
tele krajského úřadu pro výkon přenesené působnosti Moniky Zeman a regionál-
ního manažera společnosti Eko-Kom Martina Holubce. 

jsou vyplaceny odměny. Ti nejpilnější 
tak ušetří až třetinu ročních poplatků 
za svoz komunálního odpadu.“

Součástí otvické podpory třídění od-
padu je i zřízení kompostárny. Kdo 

nechce doma uchovávat či zpracová-
vat bioodpad, může ho bez poplatku 
odvézt do obecní kompostárny. Její 
produkty jsou následně využívány při 
údržbě veřejné zeleně.                   (lm)

Strupčice – Pozvolný, ale trvalý růst 
zaznamenávají v posledním desetile-
tí Strupčice. Od roku 2003, kdy obec 
položila inženýrské sítě u prvních 
devíti nových stavebních parcel, tu 
vyrostlo 52 domů. A protože se roz-
voj obce prostřednictvím prodeje za-
síťovaných parcel osvědčil, Strupčičtí 
v něm pokračují. 

„Vloni jsme prodali devět nových 
parcel, na kterých už se staví, a teď 
chystáme zasíťování dalších osmnácti. 
Tato strategie má pro obec hned dvojí 
přínos, jednak příjem za prodej po-
zemků a pak díky růstu počtu obyvatel 
znamená větší daňové příjmy od stá-
tu,“ uvedl starosta Luděk Pěnkava. 

Zatím poslední etapa přípravy inže-
nýrských sítí má být zahájena na pod-
zim. Už proběhlo výběrové řízení na 
jejich zhotovitele (viz článek na další 
straně), vše je načasováno tak, aby 

si zájemci o parcely mohli přes zimu 
připravit projekty, zařídit fi nancová-
ní a příslušná povolení a na jaře začít 
stavět. „Předpokládám, že do dvou let 
budou v nových domech bydlet první 
z dalších obyvatel Strupčic,“ nastínil 
starosta výhled dalšího růstu. „Nezá-
jmu se obávat nemusíme, naše ceny 
jsou přijatelné.“ 

Kromě ceny, jež činí 490 Kč/m², jsou 
Strupčice podle jejich starosty láka-
vé i svou polohou. Leží v dostupné 
vzdálenosti od Jirkova (9 kilometrů), 
Chomutova a Mostu (14 kilomet-
rů). „Právě z Chomutova a Mostu je 
nejvíc nově příchozích, ale máme tu 
i obyvatele, kteří ve Strupčicích vy-
rostli a po několika letech v paneláku 
se rádi vracejí do rodné vesnice. Od-
povídá to trendu posledních let, lidé se 
stěhují z města na venkov, kde je čistěji 
a bezpečněji,“ dodal L. Pěnkava.    (lm)

Za deset let šedesát nových 
domů - a jede se dál

Současné období je pro houbaře výzvou. Rostou? Nerostou? Není nic jed-
noduššího, než to zjistit v terénu. Ale tento zdánlivě bohulibý koníček přináší 
také problémy. Stejně jako mezi jinými skupinami lidí jsou i mezi houbaři lidé 
slušní, kteří ví, jak se v lese chovat, a pak ti druzí. A právě na ty míří rozhoř-
čená slova starosty Boleboře Jana Juřiny. „Je to hrozné, lesy jsou v poslední 
době zaneřáděné víc než jindy. Plastové lahve, papíry, krabičky od cigaret, 
konzervy... Lidi prostě jdou a to, co nepotřebují, to zahodí. Každý by si měl 
uvědomit, že les není jen jeho, ale oddech nebo třeba tu radost z hub poskytuje 
i ostatním. Přitom by stačilo jediné, chovat se v lese jako doma: tam jistě nikdo 
nepohazuje odpadky po podlaze!"

Apel z Boleboře: houbaři, 
chovejte se v lese jako doma!

Boleboř - Každé léto se u obecního 
rybníka v Boleboři sejdou rybáři, aby 
poměřili svůj um. Letos se akce po-
řádaná kulturní komisí obce ve spo-
lupráci s místní společností Tercie, 
podle organizátorů mimořádně vydaři-
la. „Přihlásilo se na třicet soutěžících,  
celkem se sešlo sedmdesát lidí,“ kon-
statoval starosta obce Jan Juřina. „Ke 
spokojenosti kromě rybářských úspě-
chů přispěl i pestrý program, soutěže 
pro děti a také příznivé počasí.“

Soutěžilo se v kategoriích podle věku 
o největší úlovek i o počet nachytaných 

ryb v časovém limitu. Na vítěze čekaly 
zajímavé ceny, především rybářské po-
třeby. Doprovodný program spočíval 
v zábavných soutěžích pro děti, rovněž 

rybářsky zaměřených. Bylo to chytání 
dřevěných rybek na háček, hod gumá-
kou a střelba rybářským prakem. „Po 
předání diplomů a cen jsme ještě po-
seděli u táboráku, kde se opékaly buř-
ty. Byla to zkrátka zdařilá obecní akce 
s pohodovou atmosférou,“ ohlédl se 
za příjemným odpolednem Petr Bidlas 
ze společnosti Tercie a závěrem připo-
mněl, že už teď mají plné ruce práce 
s přípravou další, mnohem větší akce. 

Na rozdíl od každoroční soutěže ry-
bářů Boleboř čeká sláva, která se koná 
jednou za čas - připomínka 660. výročí 
první písemné zmínky o obci. Tento-
krát nepůjde o záležitost pouze obec-
ní, ale Bolebořští očekávají, že bohatý 
program přiláká i přespolní, především 
z Jirkova. Podrobný program boleboř-
ských slavností, které proběhnou 22. 
září, najdete v příštím čísle.       (lm)

Rybářská soutěž se letos obzvlášť vydařila

jdou cestu i lidé z Chomutova i Jirko-
va,“ vysvětluje starosta Pavel Ašen-
brener. „Nikdo nechce bránit komukoli 
ve sportování, ale je třeba si uvědomit, 
že toto sportoviště bylo vystavěno pro 
obyvatele Otvic. Klíče od hřiště mají 
čtyři lidé ze vsi včetně mě a když za 
mnou přijde vypůjčit si ho někdo cizí, 
má někdy problém pochopit, že je půj-
čujeme jenom místním.“ 

Toto opatření má podle starosty dva 
důvody. „Kdyby se něco poškodilo, 
víme, za kým jít to řešit, ale hlavně 
je určeno především našim občanům. 
Myslím, že lidé ze sousedních měst 
mají kolem sebe mnohem víc možnos-
tí pro sportovní vyžití.“                 (lm)

Jak říkává známý komik: vo tom to je.

Nevíte, jak se háže gumákou? Přece takhle. V Boleboři to zná každé dítě.

Rybaření že je jen pro velké chlapy? Nesmysl, dokazuje jedna z vítězek, podle 
organizátorů velmi šikovná rybářka Alenka Biláková.    Foto archiv OÚ Boleboř

Sportoviště je v centru obce, mezi dětským hřištěm a požární nádrží.    Foto LM

BOLEBOŘ  OTVICE
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Strupčice – Zhotovitele nových in-
ženýrských sítí na parcelách určených 
k výstavbě rodinných domů vybírali 
ve Strupčicích prostřednictvím elek-
tronické aukce. A jak se ukázalo, bylo 
to velmi výhodné rozhodnutí. 

„Zadávací dokumentaci jsme předali 
pěti fi rmám a také jsme záměr pověsili 
na profi l zhotovitele, načež se ozvali 
další dva zájemci,“ vysvětlil počátek 
procesu, který přinesl milionové úspo-
ry, starosta Luděk Pěnkava. „Nakonec 
se do výběrového řízení přihlásilo šest 
fi rem, které nám zaslaly cenové nabíd-
ky.“ Projektant rozpočet vykalkuloval 
na 9,8 milionu korun, přičemž nejnižší 
ze šesti nabídek byla o 1,1 milionu niž-
ší. Ale to nebylo zdaleka vše. 

Jak ušetřit miliony: elektronická 
aukce srazila cenu o třetinu

„Obrátili jsme se na Místní akční sku-
pinu Severozápad, která má k dispozi-
ci software k provedení elektronické 
aukce. I když tato služba pochopitelně 
nebyla zadarmo, její přínos byl mno-
honásobně vyšší,“ připomněl Pěnkava 
a vylíčil průběh aukce. Ta trvá 30 mi-
nut, pokud po této době nové nabídky 
nepřibývají, a během ní cena snížila 
šestadvacetkrát. „Byl to krásný po-
cit, sledovat dražbu a každou chvíli si 
moci říct: dalších sto tisíc ušetřených,“ 
líčí starosta své dojmy z licitace. 

Nakonec se cena zastavila na sumě 
6,93 milionu korun (částky jsou bez 
DPH), tedy o 2,87 milionu korun mé-
ně, než činil původní rozpočet. Jak říká 
známá reklama, to už se vyplatí!   (lm)

Strupčice – Koncem července ozdo-
bil horizont Strupčic zajímavý artefakt 
– dřevěná rozhledna. Neméně zajíma-
vý je příběh jejího vzniku a zejména 
fi nanční náklady, které byly pro obec 
takřka nulové.

„S nápadem se na nás obrátil fi lmař 
Martin Ryšavý, který točí dokument 
o krajině a lidech v těžební oblasti, 
a protože byl v souladu s podobným 
záměrem obce, šli jsme do toho spo-
lečně,“ vysvětlil strupčický starosta 
Luděk  Pěnkava. Spolupráce obce 
spočívala v tom, že sehnala vhod-
ný pozemek. „Pan Ryšavý zajistil 
v rámci produkce připravovaného fi l-
mu prostředky na realizaci projektu 
a zprostředkoval další nutné kontakty, 
architekta Martina Klodu a Petru Dra-
hanskou z Prázdninové školy Lipnice. 
Ta zorganizovala kurz nazvaný Arte-
fakt, v jejímž rámci dobrovolníci z ce-
lé republiky stavbu provedli.“

Maják za humny: výhled do lepších časů

Slavnostního zahájení se ujal starosta Jan Juřina.

Výsledkem jejich práce je celodře-
věná konstrukce nazvaná Maják. Roz-
hledna stojí na severním okraji obce, 
takže z jedné strany skýtá pohled na 
obec, a protože je zároveň takřka na 
okraji šachty, z druhé strany nabízí 
možná ne příliš utěšenou, ale každo-
pádně monumentální a unikátní scené-
rii těžebních prostor Vršanské uhledné 

společnosti. Pochopitelně jsou vidět 
i hřebeny Krušných hor i s obcemi 
a městy na jejich úpatí a také zvlněný 
horizont Českého středohoří.

Jak výstižně vyjádřil ve svém ko-
mentáři ke strupčické rozhledně expert 
na tyto vyhlídkové stavby profesof  
Jan Nouza, lze originální stavbu po-

važovat mimo jiné za symbol nezdol-
ného optimismu v oblasti poznamené 
těžbou, z níž se v posledních letech 
země postupně vzpamatovává. Jednou 
snad bude strupčický Maják shlížet na 
krajinu jezer, které časem zaplaví ob-
naženou a prašnou krajinu, jež náš re-
gion zároveň sužuje i živí...           (lm)

Vrskmaň – V poslední době se na ka-
tastru Vrskmaně začaly množit černé 
skládky. Podle starosty Václava Hory 
lze někdy z jejich obsahu i odvodit 
původce černé skládky, ale další kro-
ky už bývají obtížné. „Rozhodli jsme 
se proto tento vážný problém řešit,“ 
řekl starosta. „Obec nakoupí fotopasti 
a rozmístí je tam, kde se černé skládky 
vyskytují nebo zakládají.“ 

Jak dál starosta připomněl, viníky 
lze potom stíhat za přestupek podle 
§ 47 přestupkového zákona - pacha-
teli pak hrozí pokuta ve výši až 50 
000 korun. - nebo podle § 58 zákona 
o obcích. „Pak může být právnické ne-
bo fyzické osobě, která je podnikate-
lem, uložena pokuta až do výše dvě stě 
tisíc korun,“ doplnil varování na adre-
su zakladatelů černých skládek.  (lm)

Pozor na pokuty, u černých 
skládek budou čekat fotopasti

Vrskmaň – Vedle fotbalového hřiště 
ve Vrskmani vyrostlo nové víceúčelo-
vé sportoviště. Je tu hřiště pro volej-
bal, tenis, nohejbal či fotbálek, písčitá 
plocha pro plážový volejbal a pergola. 
Vznikne tu také ohniště, které dotvoří 
prostor pro plynulý přechod ze spor-
tovní do společenské aktivity. V sou-
časné době probíhají stavební úpravy 
objektu u fotbalového hřiště, kde jsou 
šatny a sprchy. Vše by mělo být hoto-
vo do poloviny září a jak uvádí starosta 

Václav Hora, sloužit by mělo jak míst-
ním, tak návštěvníkům odjinud.

„V blízké budoucnosti by měla obcí 
vést cyklostezka z Chomutova do Mos-
tu. Myslím, že naše sportovistě může 
být lákadlem, protože ačkoli bude jeho 
využívání zpoplatněné, určitě to bude 
levnější než ve městech,“ naznačuje 
starosta způsob, jak se Vrskmaň může 
stát atraktivním místem pro přespolní. 
Ostatně třeba z Jirkova do Vrskmaně 
dorazí cyklista za deset minut.      (lm)

Úpravy zázemí nového sportoviště 
budou do měsíce hotovy

Boleboř – Už desátý ročník Sochařského sympozia Bole-
boř proběhl v areálu zdejšího rekreačního střediska v první 
polovině srpna.

„Nápad uspořádat sympozium vzešel před deseti lety od 
tehdejších zastupitelů Romana Křeliny a Jana Králíčka,“ 
vzpomíná starosta Jan Juřina. Od nápadu nebylo daleko 
k realizaci. Byli osloveni umělci, ale i sponzoři, protože bez 
jedněch ani druhých by to nešlo. Letošní ročník podpoři-
ly kromě obce Hospodářská sociální rada Chomutovska, 
Severočeské doly, a. s., Skupina ČEZ, fi rmy Roxit s. r. o., 
Hlaváček a synové, Jirkovské elektrikářství, Maso a uzeniny 
v Žižkově ulici a Wíťa Dinuš. Všem patří dík organizátorů.

V sobotu 4. srpna bylo sympozium slavnostně zahájeno. 
Za roky svého konání se dostalo do povědomí Boleboř-
ských, takže úvodní slovo starosty vyslechlo několik desí-
tek hostí, jak umělců, tak místních. Pak už následovaly dny 
tvůrčí práce výtvarníků, které zpestřily další sobotu western 
show a koncert kapely Lochness ze Žatce.

Sochařské sympozium v horské vsi jubiluje

Akce, jíž se účastní dvanáct sochařů a čtyři malíři, bude 
slavnostně zakončena 18. srpna. A co bude s výsledky umě-
leckého snažení? „Práce si buď někdo koupí při zakončení 
sympozia, nebo následně při jejich vystavení v atriu chomu-
tovského střediska kulturních a knihovnických služeb. Tam 
už si svá díla umělci prodávají sami,“ prozradil J. Juřina 
a zdůraznil, že pravidelná expozice v tomto krásném prostře-
dí bývá velmi působivá. „Rozhodně tak výsledky boleboř-
ského tvůrčího setkání nezapadnou bez pozornosti.“     (lm) 

Jako první se pustil do díla Zdeněk Vejražka.  Foto LM

Strupčická rozhledna je vysoká 7,5 metru, vyhlídková plošina, k níž vede 24 
schodů, je umístěna ve výši 4,8 metru.                           Foto archiv OÚ Strupčice

Zpravodajství z obcí - co nového u sousedů

Dobrovolníkům šla práce od ruky. 
Dílo bylo hotové ze deset dní.

STRUPČICE VRSKMAŇ

Takhle vypadá cesta z Vrskmaně na nádraží Kyjice.                Foto Václav Hora

Nové sportoviště: v popředí písčité hřiště, v pozadí opravované šatny.   Foto LM
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Aktuální téma: Poprvé do školy, do školky? Žádný stres

Během prázdnin je v jirkovských školkách provoz omezen. Na základě poptávky 
rodičů fungovaly vybrané školky oba měsíce. Důvodem omezení je čerpání dovo-
lených pedagogických pracovnic a případné stavební úpravy na některých škol-
kách. Hrad plný dinosaurů bavil i Bertíka Armstarka v MŠ Studentská. Foto ED

Máte doma prvňáčka? Pokud ano, je 
pro vás datum 3. září významný den.  
Stejně tak jako pro dvojčata Cermano-
vy. „Holky se do školy na jednu stranu 
těší, ale na druhou stranu jim je líto, že 
už nebudou chodit do školky, kde jsou 
obě spokojené,“ říká Olga Cermanová, 
maminka dvou budoucích školaček.

První školní den je v mnoha rodinách 
slavnostní, někde jdou rodiče s prvňáč-
kem do cukrárny, jinde vyrazí koupit 
společně sešity, tužky, penály či aktov-
ky. „My se teprve budeme domlouvat, 
co podnikneme. A aktovky už máme 
doma připravené,“ dodává paní Cer-
manová. Její dcery budou chodit do 
školy ve Studentské ulici, kde přibyde  
celkem 60 prvňáčků.

V září se v Jirkově otevře deset prv-
ních tříd - sedm běžných, třída sportov-
ní, dále speciální pro děti se specifi c-
kými poruchami učení a logopedická. 
Navíc bude otevřena přípravná třída 
na ZŠ v Nerudově ulici. Letos by mělo 
být celkem 236 prvňáčků.

První den je seznamovací

Jak bude první den ve škole vypadat, 
popsal ředitel Základní školy v ulici 
Budovatelů Miloš Rousek, kterého 
jsme jako jediného z ředitelů škol v Jir-
kově zastihli během prázdnin. Do této 
školy zamíří v pondělí 3. září poprvé 
56 dětí. „První školní den stráví děti 
ve škole zhruba hodinu,“ říká ředitel. 
Už před školou na prvňáčky obvykle 
čekají učitelky nebo žáci devátých tříd. 
„Přivítají je a nasměrují, kudy mají jít 
do tříd,“ vysvětluje Miloš Rousek. Ro-
diče děti samozřejmě doprovází, po-
slední dobou chodí i prarodiče, takže 
ve třídách je vždy dost plno. 

Před vyjukané prcky nastoupí ředitel 
nebo zástupkyně, zástupce města a tříd-
ní učitelky. Děti přivítají a rozdají jim 
dárky jako jsou omalovánky, pastelky 
a podobně. „Sponzoři nám sice ubýva-
jí, ale vždy se snažíme něco hezkého 
pořídit,“ komentuje to ředitel. Rodiče 
se pak dozvědí základní věci ohled-
ně docházky, školního řádu a výuky. 
Dostanou také přihlášku do družiny. 

„Málokdo má pracovní dobu takovou, 
aby mohlo jít dítě hned po vyučování 
domů. Družina funguje od půl šesté 
ráno do půl páté odpoledne,“ přibližuje 
provoz ředitel Rousek s dodatkem, že 
přednost mají právě prvňáčci.

Jejich rozvrh zahrnuje dvacet hodin 
týdně, a na této škole už druhým ro-
kem mají školáčci možnost učit se an-
gličtinu. 

Malé děti přivykají škole postupně

A jak potomka na vstup do školy při-
pravit? „To je hodně individuální, kaž-
dý to nese jinak. Záleží na tom, jestli 
dítě chodilo do školky a má už nějaký 
režim zažitý, dále také na situaci v ro-
dině. Některé děti zvládnou začátek 
školy bez problémů, jiné jsou třeba fi -
xované na matku a trvá jim déle, než si 
zvyknou. Většinou se během dvou tří 

Zájem o jirkovské školky vede ke 
každoročnímu udělování výjimek 
z počtu dětí ve třídách. Pro nadchá-
zející školní rok 2012/2013 tak bude 
stejně jako v předchozích letech v ná-
sledujících školkách o jedno místo víc 
než stanovuje vyhláška ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy – Na 
Borku, Studentská, Nerudova, Smeta-
novy sady, Školní – z 24 dětí se kapa-
cita posouvá na 25.

Přehled tříd ve zmíněných školkách:
MŠ Na Borku - 4 třídy po 25, jed-

na 20 a dvě po devíti – třída pro děti 
s vadami řeči

MŠ Nerudova - 4 třídy
MŠ Studentská - 4 třídy
MŠ Smetanovy sady - 6 tříd
MŠ Školní - 4 třídy 

týdnů všechno srovná,“ sdílí své zku-
šenosti pedagog. 

Žáčci mají v září postupný rozjezd, 
nejsou nuceni sedět v lavici třičtvrtě 
hodiny bez hnutí, mají krátké přestáv-
ky, kdy si zazpívají nebo se proběh-
nou. I druhý den stráví ve škole zhru-
ba dvě hodiny a pak můžou přejít do 
družiny, kde se věnují „zábavnějším“ 
činnostem. 

Nabídka zájmových kroužků Základ-
ní školy v ulici Budovatelů je podobně 
jako na ostatních školách pestrá. „Jsem 
rád, že to naši učitelé dobře zvládají, 
ale přivítali bychom také aktivitu rodi-
čů a širší veřejnosti o vedení kroužků,“ 
dodal ředitel školy. 

První školní den i ve školkách

První školní den nečeká jen šestileté 
děti, ale i ty mladší. Do školek v Jirko-
vě jich letos bylo přijato 231. S nástu-
pem do školky to bývá leckdy složité, 
mění se denní režim rodiny, a tím spíš 
výrazněji, pokud matka nastupuje zá-
roveň do práce. 

„Je to první vstup do života i vzdě-
lávacího procesu, do nového prostředí, 
mezi cizí dospělé a děti, kdy najednou 
budou bez rodičů. Je to pro ně velká 
změna,“ vysvětluje Jaroslava Chrtko-
vá, vedoucí mateřské školy Kaštánek. 

Ve všech školkách se už učitelky na 
nové přírůstky těší, vyzdobily pro ně 
slavnostně třídy. „Děti dostanou na uví-
tanou malý dárek,“ prozrazuje vedoucí 
Chrtková. Poukazuje i na skutečnost, 
že péče o předškolní děti je psychicky 
náročná: „Učitelky přebírají na většinu 
dne odpovědnost za dítě a tvarují jeho 
psychiku a osobnost. Proto nás potěší, 
když rodiče za péči poděkují.“ (ed)

U dvou dalších školek je potřeba 
posunout minimální hranici kvůli ne-
dostatečné hygienické kapacitě, jde
 o zařízení v ulici J. K. Tyla a v Bez-
ručově ulici: 

MŠ J. K. Tyla - 3 třídy (13, 20, 20). 
MŠ Bezručova – minimální počet  

bude 14. Dvě třídy, jedna pro děti
 s vadami řeči.

Kapacita v mateřinkách pokrývá zá-
jem rodičů. K letošním zápisům přišlo 
170 dětí tříletých a starších a všechny 
mohou být přijaty. Z 93 přihlášených 
dětí mladších tří let bude přijata vět-
šina. 
Čísla nejsou defi nitivní, stává se, že  

ještě další rodiče si během prázdnin 
rozmyslí, kam a kdy chtějí dítě umís-
tit.                                                  (ed) 

DOPORUČENÍ RODIČŮM PRO VSTUP DO ŠKOLKY

Učitelky doporučují následující postup a spolupráci při zvykání dítěte na po-
byt ve školce (podobně lze použít i na prvňáčka):

Rodiče, nestrašte děti školkou, když zlobí (např. Počkej ve školce, tam bu-
deš muset poslouchat, tam tě naučí).

Je dobré první dny umožnit dítěti kratší pobyt v MŠ, vysvětlit, že jdete 
například nakoupit, aby si dítě zvyklo, že pro něj přijdete.

Pozitivně děti motivujte, povídejte si s nimi o tom, co dělaly v MŠ.
Nečtěte dětem jídelníček, stresuje se pak zbytečně od rána, když něco z něj 

nejí. My děti do jídla nenutíme. 
Během prvních dní můžete zůstat chvíli s dítětem a pohrát si s ním.

V mateřinkách je plno, 
kapacita se upravuje

První školní den zažije v Jirkově cel-
kem 236 dětí. Dle výsledků zápisů na 
začátku roku by do lavic v základní 
škole v ulici Budovatelů mělo zased-
nout 56 dětí, ve Studentské 60 dětí. 

Základka v Nerudově ulici v Ervěni-
cích přijme do prvních tříd 52 dětí, ote-
vře také logopedickou třídu, jedinou
v Ústeckém kraji. Do tamní příprav-
né třídy bude chodit sedm až patnáct 
školáčků. Největší jirkovská škola
v Krušnohorské ulici přivítá 68 prv-
ňáčků.                                            (ed)

Devatenáct dětí z Jirkova dojíždí za 
povinnou školní docházkou do chomu-
tovských speciálních škol pro děti s těž-
kým mentálním a tělesným postižením. 
V Jirkově tento typ škol není, proto je 
město povinno za ně uhradit neinvestič-
ní náklady Chomutovu. 

Jejich výše za školní rok 2011/12 je 
216 tisíc korun. Děti z Jirkova navště-
vují ZŠ speciální a MŠ v Palachově 
ulici a ZŠ a MŠ v ulici 17. listopadu. 
Jirkov proplácí tyto náklady kaž-
dý rok, oproti loňsku byly navýšeny
o zhruba 24 tisíc korun, protože přibyli 
dva žáci.                                          (ed)

Napětí i radost, tak vypadají tváře prvňáčků první den ve škole, podobně tomu bude i letos. Snímek je z loňska. Foto LM

Prázdniny omezily provoz 

Jirkov proplatí 

chomutovským 

školám svoje děti

Do lavic v září 

usedne přes dvě 

stě prvňáčků



7 Jirkovské noviny č. 8

KAM ZA ZÁBAVOU 
STŘED MĚSTA, nám. Dr. E. Beneše                                    

Sobota 8. 9. 8 hodin - Farmářské trhy - město Jirkov ve spolupráci s o. s.  Český um – 
Artifi cium Bohemicum. Sezónní zelenina a ovoce a další potraviny, výrobky Příští trhy 
se uskuteční 6. října.

Neděle 9. 9. 10 až 17 hodin - Jirkovské památky ožijí aneb Dny evropského dědictví, 
vstup na  zámek Červený hrádek, do kostela sv. Jiljí, na městskou věž, do galerie a do 
historických sklepů  zdarma. 

Sobota 15. 9.  9 hodin - Hornická pouť, tradiční jirkovská akce. Program v článku na 
straně 3. Vstupné zdarma.

KULTURNÍ DŮM JIRKOV                                                        informace na telefonu 474 684 560 

Čtvrtek 20. 9. 19 hodin - Autorské čtení Michala Viewegha, nejúspěšnějšího českého 
spisovatele současnosti a nejprodávanějšího českého romanopisce.

Pátek 21. 9. 19 hodin - Koncert Karla Plíhala, čtyřnásobného držitele ceny hudebního 
festivalu Porta.

ZÁMEK ČERVENÝ HRÁDEK                                                    informace na telefonu 474 684 560

Neděle 19. 8. 13 hodin - Ať žijí duchové. Zábavné odpoledne k 35. výročí natočení stejno-
jmenného fi lmu. Viz článek na straně 3. Vstupné: dospělí 60 Kč, děti 30 Kč.

Sobota 1. 9. 11 hodin - Mistrovství ČR ve vaření svíčkové a Moravský den. Více
v článku na str. 3.

Do 31. 10. Sestavy drátěných fi gur od Veroniky Psotkové.
Do 31. 12. - Výstava POHÁDKOVÝ SVĚT - Až z pohádkové Šumavy dorazili na zámek 
Červený hrádek víly, vodníci, babky kořenářky a skřítci. V zámecké recepci už na ně če-
kal lesní svět, ve kterém se skřítci rychle zabydleli. Út až ne od 10 do 16 hodin Vstupné: 
30/20 Kč.

Do 31. 12. - Betlém na zámku - Mechanický betlém od řezbáře Josefa Fialy. Obsahuje 255 
fi gurek, 93 fi gurek je pohyblivých. Od út do ne, od 10 do 16 hodin, vstupné 20/10 Kč.

Půjčování lodiček na rybníku pod zámkem - denně 15-19 hodin, tel. 777 858 687

KLUDSKÉHO VILA A ZAHRADA                                           informace na telefonu 474 654 007

Neděle 26. 8. 9 hodin - Bleší trh na zahradě. Prodejci i návštěvníci jsou zváni.
Městská knihovna - Prázdninová otevírací doba do 31. srpna: po a so zavřeno, út, st, čt: 

8-12 13-17, pá: 8-12. Běžná od 1. září: po zavřeno, út, st, čt: 9-12 13-18, pá a so: 8-12

TĚLOCVIČNA ZŠ KRUŠNOHORSKÁ NEBO MÍSTNÍ VOLEJBALOVÉ HŘIŠTĚ 

Sobota, neděle 1. - 2. 9. 9 hodin - Turnaj starších žákyň - narozené po 1. 7. 1997, Kontakt 
Kubeš 728 020 389

MĚSTSKÁ VĚŽ                                                                             informace na telefonu 474 654 265

24. 4. až 31. 10. - Výstava Relikviář sv. Jiří aneb „jirkovská“ sbírka předmětů (např. brýle 
herce Bartošky, budík básníka Žáčka). Út až pá od 10 do 16 hodin, o víkendech do 16:30. 
Vstupné: 20 Kč, v případě návštěvy věže a městských sklepů je vstupné 50 korun.

GALERIE JIRKOV                                                                         informace na telefonu 607 842 291

Do 31. 8. Výstava fotografi í z II. ročníku fotografi cké soutěže města Jirkov
Do 30. 8. Výstava obrazů Ireny Rovníkové.  Intuitivní kresba a malba.

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA                                            informace na telefonu 474 654 077

Čtvrtek 6. 9. 16:30 hodin Promenádní koncert školního orchestru RED DWARF BAND

PROGRAM KINA 
Rooseveltova 704, www.kinojirkov.nainternetu.cz, tel.: 474 680 337

Informace o akcích posílejte na adresy a.karlovska@jirkov.cz, jirkovske.
noviny@jirkov.cz. Zdarma je zveřejníme.

Informace pro občany města Jirkova z fi nančního a stavebního odboru 

Územní plán je před průzkumy

Ti, kteří platí poplatek za psa ve 
splátkách, by měli zbystřit - 31. srpna 
je termín splatnosti druhé půlky po-
platku. 

Sazba poplatku za kalendářní rok  
2012 je rozdělena do následujících ka-
tegorií: 

• za prvního psa chovaného v byto-
vém domě s více než šesti byty 1 000 
Kč 

• za druhého a každého dalšího psa 
1 500 Kč. 

Poplatek je splatný při jednorázové 
platbě nejpozději do 31. března přísluš-
ného roku nebo je možno ho uhradit ve 
dvou stejných splátkách, vždy nejpoz-
ději do 31.března a do 31. srpna. 

Za psy v menších domech, na zahra-
dách a v rodinných domech se platí 300 
Kč (450 za každého dalšího) nejpoz-
ději do 31. března kalendářního roku. 
Stejně tak nepracující příjemci invalid-
ního, starobního, sirotčího vdovského 
nebo vdoveckého důchodu mají úlevu 
na 100 Kč za psa (150 Kč za dalšího). 
Majitelé psů, kteří jsou trvale na cvi-
čišti, platí 450 Kč (675 Kč).          (ed)

Čtvrtek 16. 8. 17:30 
Líbáš jako ďábel - komedie ČR, od 79 Kč
Čtvrtek 16. 8. 20 hodin, pá 17. 8.  17 hodin
Temný rytíř povstal - fantasy, od 89 Kč
Pátek 17. 8. 20 hodin, so 18. 8. 20 hodin
Tak fajn - romantická komedie, od 89 Kč
Sobota 18. 8. 17:30 2D, ne 19. 8. 17:30 3D 
Muži v černém 3 - akční scifi  komedie, od 
79 Kč
Neděle 19. 8. 20 hodin, čt 23. 8. 17:30
Prométheus 3D - sci-fi  thriller, od 129 Kč
Čtvrtek 23. 8. 20 hodin, pá 24. 8.17:30, 
čt 30. 8. 20 hodin, pá 31. 8. 20 hodin, 
so 1. 9. 20 hodin, ne 2. 9. 17:30
Svatá čtveřice - komedie ČR, od 99 Kč
Sobota 25. 8. 10 hodin 2D, ne 26. 8. 10 ho-
din 3D 
Doba ledová 4: Země v pohybu - USA, 
od 79 Kč

Sobota 25. 8. 17:30 3D, ne 26. 8. 17:30 2D
Amazing Spider-Man - dobrodružný USA, 
od 129 Kč (děti -20 Kč)
Pátek 24. 8. 20 hodin, so 25. 8. 20 hodin
Total Recall - akční thriller, od 129 Kč
Neděle 26. 8. 20 hodin, st 29. 8. 17:30
Cosmopolis - sci-fi  thriller, od 79 Kč
Středa 29. 8. 20 hodin, čt 30. 8. 17:30
Méďa - komedie, od 89 Kč
Sobota 1. 9. 10 hodin 2D, ne 2. 9. 10 hodin 
3D 
Rebelka - animovaný USA, od 119 Kč 
(děti -20 Kč)
Pátek 31. 8. 20 hodin, so 1. 9. 17:30, 
st 5. 9. 17:30 
Let’s Dance: Revolutions 3D - od 149 Kč
Neděle 2. 9. 17:30 
Amazing Spider-Man 3D - akční dobro-
družný, od 129 Kč (děti -20 Kč)

Jeden z účastníků výletu v muzeu hornictví v Brand-Erbisdorfu. Foto AK

Senioři si užili výlet přes hranice
Autobus plný seniorů vyrazil z Jirko-

va o jedné z červencových sobot na ná-
vštěvu do partnerského města Brand-
Erbisdorf. 

V rámci projektu 10 let partnerství 
měst Jirkov a Brand-Erbisdorf (viz 
logo pod článkem) byla v plánu pro-
hlídka města a jeho památek. Zají-
mavá byla i návštěva místního muzea 
hornictví. Brand-Erbisdorf je totiž 
hornickým městem, pod nímž je síť 
ulic, jimiž se pohybovali horníci při 
těžbě stříbra. 

Odpolední program nabídl návštěvu 
výstavy králíkářů a městských slav-
ností. Po rušném dni následoval od-
jezd zpět do Jirkova. 

Partnerské aktivity jsou součástí 
projektu 10 let partnerství měst Jirkov
a Brand-Erbisdorf, registr. číslo pro-
jektu: 0442.01/100212/2/06, podpoře-
ného dotací EU.                            (ed)

Vizitka zastupitele: Tomáš Procházka 
Sedmačtyřice-

tiletý zastupitel 
za Věci veřejné 
je Jirkovákem od 
narození. Jeho 
domovem jsou 
Nové Ervěnice, 
kde chodil také 
na základní ško-
lu. „To bylo ještě 
v době, kdy za Jirkovem nebyla žádná 
Písečná,“ zavzpomínal. Tomáše Pro-
cházku znají především lyžaři, je totiž 
prezidentem Lyžařského klubu Jirkov, 
který sídlí na Pyšné. V mládí závodil 
ve sjezdových disciplínách. O tom, že 
si vedl dobře, svědčí páté místo na re-

publikových závodech ve sjezdu. Pro-
cházka má dvě dcery, v nichž se geny 
nezapřou, obě výborně lyžují. Starší  
reprezentuje republiku ve skicrossu, 
mladší tíhne navíc i k umění. 

Kromě podpory dcer a provozování 
sjezdovky se Procházka ve volném čase 
na Pyšné věnuje i přípravě předžákov-
ských a žákovských závodů, krajských 
přeborů a večerní ligy pro veřejnost. 
Když skončí zima, rozhodně neodpo-
čívá, angažuje se v inline sportu: „Od 
jara do podzimu pořádáme v Jirkově 
inline závody, máme za sebou i mezi-
národní, mistrovství Evropy, letos se 
konal Český pohár ve Vysoké Peci,“ 
vypráví zastupitel. 

A jak tráví rodina Procházkova let-
ní dovolenou? Na soustředění s dětmi 
v jižních Čechách. „Vždycky si s nimi 
odpočinu,“ dodává zastupitel za Věci 
veřejné. Mezi jeho koníčky patří kro-
mě organizování sportovních aktivit 
i hudba a rád si přečte dobrou knihu.

Tomáš Procházka se o dění ve městě 
zajímá už roky. Působil ve sportovní 
komisi a patřil mezi Nezávislé. Před 
volbami v roce 2008 byl osloven „véč-
kaři“, aby se k nim připojil. Při své prá-
ci zastupitele se zajímá o rozvoj měs-
ta, proto je také členem stejnojmenné 
komise, o investice a výstavbu.  „Jsem 
profesí stavař, takže mám k těmto vě-
cem blízko,“ vysvětluje závěrem. (ed)

Přinášíme program jen do prvního týdne v září, provozovatel kina zatím sesta-
vuje program na další dny. Ten bude poté vyvěšen na webových stránkách kina 
a na stránkách města Jirkov.  

Jirkovské kino provozuje rezervační systém přes internet, který od května regis-
truje už přes 500 uživatelů. 

Pejskaři platí do 

konce srpna
Zastupitelstvo města Jirkova v červ-

nu schválilo zadání Územního plánu 
Jirkova. Nyní probíhá výběrové řízení 
na zpracovatele, který bude zajišťovat 
provedení doplňujících průzkumů. 
Mezi ně patří střety se zájmy podle 
zvláštních právních předpisů, průzkum 
potřeb kapacit na technickou a doprav-
ní infrastrukturu, dále se budou vy-
hodnocovat vlivy územního plánu na 
udržitelný rozvoj území s posouzením 
vlivu na životní prostředí a NATURA 
2000. 

Součástí práce zpracovatele je tvorba 
návrhu územního plánu a jeho čistopi-
su. Posuzování vlivů na životní pro-
středí pak musí schválit Krajský úřad 

a z průzkumů bude vytvořen předpo-
kládáný návrh územního plánu, který 
bude posuzován dotčenými orgány
a následně projednáván veřejností. Vý-
sledný dokument schválí Krajský úřad 
a následně jirkovské zastupitelstvo. 
Poté ho vyhlásí opatřením obecné po-
vahy, čímž nabude platnosti. 

„Zákon ukládá pořídit nové územní 
plány do konce roku 2015,“ dodává 
k tomu Pavel Urban, vedoucí odboru 
stavební úřad a životní prostředí. Jir-
kovský územní plán byl měl platit už 
dřív, a to ke konci roku 2014. Ale vzhle-
dem ke složitosti a náročnosti procesů 
to může být také o něco dříve nebo poz-
ději.                                                (ed)



Bahenní a plážový fotbal: Neznáte?
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Rodiče, dejte své ratolesti sportovat!

Z fotoarchivu Martina Cliffnangera Jecha: Jsem spíš skalkař, říká o sobě mladý lezec...

Jirkovský Cliff hanger má před sebou řadu výzev

Nabídka sportovních aktivit v Jirkově pro vaše děti

Šestnáctiletý Martin Jech z Jirkova 
patří mezi naděje horolezeckého spor-
tu. Za sebou má řadu úspěchů doma 
a první závody v zahraničí, před sebou 
řadu výzev a vrcholů, a to jak obrazně, 
tak doslova.

S horolezectvím začal Martinve dva-
nácti letech vstupem do chomutovské-
ho oddílu Horoklub. V doprovodu Ji-
řího Štastného, kamaráda a vedoucího 
oddílu, přišly první skály, Labské pís-
kovce. Ty daly ctižádostivému mladí-
kovi potřebnou průpravu a zkušenosti. 
Následoval vzrůst výkonnosti a s tím 
zákonitě další, vyšší ambice.

Rostoucí výkonnost nezůstala utaje-
na odborníkům, a tak se Martin, který 
má horolezeckou přezdívku Cliffhan-
ger, na jaře stal členem české juniorské 
reprezentace. Předcházela tomu účast 
na regionálních závodech, na nichž 

nak. „Jediný chybný krok mě připravil 
o druhé místo,“ komentuje závod, kte-
rý mu otevřel dveře do reprezentace. 

Horolezectví se dnes takřka rozdělilo 
na dvě disciplíny - lezení po skalách 
a zdolávání lezeckých stěn. Tyto umě-
lé stěny, které původně sloužily pro 
průpravu do skal, si oblíbili zejména 
mladí lezci. Martin Jech ale preferuje 
horolezectví. „Jsem spíš skalkař než 
závodník. Jedna cesta ve skalách je pro 
mě lepší než den na závodech, i kdy-
bych vyhrál.“ Na závodech na stěnách 
jsou totiž závodníci drženi v izolaci, 
aby neviděli techniku soupeřů lezou-
cích před nimi, a to se se svobodným 
lezením po skalách nedá srovnat. 

Přes léto čekaly jirkovského repre-
zentanta dvě mezinárodní akce. Nej-
prve to byl v  červenci Boulder Cup 
na německé straně Labských pískovců 
za účasti šedesáti sportovců. Dvanácté 
místo lze považovat za úspěch, pro-
tože poprvé závodil mezi dospělými. 
V srpnu se konal v rakouském Imstu 
Evropský pohár mládeže. Martin Jech 
na stěně vysoké 28 metrů skončil na 
43. místě. 

nenašel konkurenci, a na mistrovství 
republiky, kde skončil čtvrtý. To lze 
považovat za úspěch, ale mladík, jehož 
žene touha být nejlepší, to vnímá ji-

...ale lezeckým stěnám se nevyhýbá.

Velkým problémem pro nadějného sportovce je fi nanční zajištění růstu, pro 
který je nezbytné sbírání dalších zkušeností. Rovněž lezecké potřeby a výbava 
musí být špičkové kvality a tomu odpovídá jejich cena. Sport na vrcholové 
úrovni nelze utáhnout z rodinného rozpočtu a tak Martin hledá sponzora...

Volejbalový klub Ervěnice

Nábor chlapců a dívek (2006 a starší), příspěvek 100 Kč/měsíc (za 10 měsíců), 
mladší žáci 220 Kč, přípravka zdarma. Kontakty: Eva Steinbachová 603 994 285, 
Martina Veselová 608 107 381, Zdeněk Hlinovský 777 611 130.
Klub stolního tenisu Jirkov

Nábor dětí od 9 let; v PO a PÁ od 17 hodin při trénincích, tréninky od září do 
června v CO krytu u 4. ZŠ Krušnohorská, příspěvky 1 000 Kč/ročně. Kontakt: 
Petr Veselý, traspe@technoline.cz, 608 345 365.
1. Sportovní klub Jirkov

Nábor chlapců ve věku od 6 do 11 let se zájmem o kopanou (během tréninků), 
tréninky ST a PÁ od 17 hodin na hřišti v Březenci, příspěvek 1 000 Kč/ročně ve 
dvou splátkách. Kontakt: Jaroslav Cingel 739 783 044.
TJ VČSA Ervěnice

Nábor dětí od 5 let při trénincích na hřištích v ul. Mostecká n. Žižkova, příspě-
vek 200 Kč/měsíčně. Kontakt: Miroslav Šístek 606 337 414, vcsa.fotbal@atlas.cz.
TJ Fotbalový klub Jirkov – Kyjice

Nábor chlapců a dívek ročník 1996 a výše během tréninků (ST a PÁ od 16 
hodin na hřišti v ul. 5. května) příspěvek: 100 Kč/měsíc. Kontakt: Václav Lacina  
737  849 338.
Karate sport klub Chomutov a Jirkov

Nábor zájemců od 7 let v době tréninků od 11. září, tréninky - ÚT a ČT od 17 - 19
hodin v tělocvičně 1. ZŠ Budovatelů, příspěvek: 2 x 550 Kč (nebo najednou 
1 000 Kč) + 200 Kč známka ČSKe. Kontakt: p. Blaščák 605 773 167.
Sportovní klub policie Hvězda Jirkov

Nábor chlapců a dívek od 6 let a více, tréninky - PO a ST od 18 - 19,30 hodin, 
PÁ od 17,30 - 19 hodin v tělocvičně 3. ZŠ Nerudova. Kontakt: Bc. Rudolf Jakeš 
777 173 918, více informací na www.jkakaratejirkov.cz.
Tenisový klub Jirkov

Nábor dětí 6 -10 let, starší individuálně; nábor průběžně na kurtech, tréninky 
dle dohody rodičů s trenérem, členský příspěvek 700 Kč/ročně, 300 Kč vstupní 
poplatek, 150 Kč hodina trenéra. Kontakt: Luděk Zedek 606 122 603.
Atletika Jirkov/ S-AKTIVITY.cz

Nábor do atletické přípravky na trénincích od září v PO a ČT 15,30 – 17 hodin 
na hřišti s um. povrchem u 4. ZŠ Krušnohorská, v zimě v tělocvičně 3. ZŠ Nerudo-
va. Info: www.s-aktivity.cz, tel. 724 016 888, e-mail: martinhajevsky@seznam.cz.

▲ Momentka z utkání FC Jirkov 2000 na mistrovství světa klubů v bahenním 
fotbale. V zápasnické poloze nahoře Jiří Novák, přihlíží Václav Chouň.
►▼ Vicemistři republiky v plážovém fotbale veteránů nad 45 let. Nahoře zleva 

Miroslav Sýkora, Jaroslav Pálek, Jaroslav Veselý, vedoucí družstva Antonín Süss-
milch, dole zleva předseda klubu Jiří Novák, Roman Ptáček a Luboš Karfi lát.

Jirkovští veteráni si z mistrovství republiky v plážovém fotbale přivezli stříbrné medaile

Fotbal je nejrozšířenější sport na svě-
tě. Má ale také některé varianty, které 
nejsou tak známé. Těm se příležitostně 
věnují členové klubu FC Jirkov 2000.

Toto občanské sdružení hraje od roku 
svého vzniku, který si dalo do názvu, 
futsal a malou kopanou. A i B muž-
stvo jsou dlouholetými účastníky 
Chomutovské ligy malé kopané a je-
ho mladší část letos postoupila do 
krajského přeboru ve futsale. Jirkov-
ští futsalisté jsou tak jediní reprezen-
tanti Chomutovska na krajské úrov-
ni. „Jsme v podstatě dvougenerační 
klub,“ říká jeho předseda Jiří Novák. 
„Mladí kluci hrajou výkonnostní kopa-
nou - právě oni vykopali ve futsale kraj 
- no a my starší hrajeme spíš pro radost 
a zábavu.“

A právě pro tu zábavu se nevyhýbají 
zmíněným nevšedním nebo novým va-
riacím fotbalu. „Předloni jsem zahlédl 
v televizi šot z britského bahenního 
fotbalu. Zaujalo mě to, začal jsem se 
pídit po informacích a výsledkem byla 
naše účast na mistrovství světa klubů 
v této disciplíně, které se předloni ko-
nalo ve skotském městečku Strachur,“ 
vysvětlil J. Novák unikátní sportovní 
výjezd Jirkovských. „Působili jsme tu 
poněkud exoticky, nikdo z Česka tu 
dosud nestartoval.“ Nebylo by taktic-
ké soupeřům prozrazovat, že bahenní 
fotbal nikdo z FC Jirkov 2000 nikdy 
nehrál, ale s ohledem na tuto skuteč-

nost lze jejich 17. místo ze 32 týmů 
považovat za úspěch. 

To bylo malé ohlédnutí zpět, ale sou-
časnost přinesla další úspěch, tentokrát 
v plážovém fotbale. První mistrovství 
republiky v této disciplíně se konalo 
14. července v Sokolově. V kategorii 
veteránů nad 45 let Jirkovští obsadili 
druhé místo. Navíc byl jejich gólman 
Roman Ptáček vyhlášen nejlepším 
brankářem turnaje.

Simona Baumrtová z Jirkova pat-
řila mezi příjemná překvapení právě 
skončené olympiády. Plavkyně, která 
koncem srpna oslaví 21. narozeniny, 
vylepšila v obou disciplínách, v nichž 
startovala, národní rekordy. 

Nejprve v rozplavbě na 100 m znak, 
když postoupila do semifi nále s časem 
59:59 a dosavadní rekord vylepšila 
o 58 setin. V semifi nále pak dohmátla 
desátá a fantastický úspěch v podobě 
fi nálové účasti jí unikl jen o dvě dese-
tiny vteřiny. O pět dní později vyhrála 
svou rozplavbu na 200 m znak, když 
opět překonala český rekord 2:10,03 
(zlepšení o 0,73 vteřiny). Navíc v obou 
případech byla Simona držitelkou re-
kordů dosavadních. 

Shrnuto, jirkovská královna českých 
znakařek z Jirkova v Londýně repre-
zentovala skvěle. Patří jí poděkování 
a gratulace.

Jirkovačka přivezla z 

Londýna dva rekordy

Na hřišti VČSA Ervěnice proběh-
ne 15. září od 10 hodin benefi ční 
utkání zástupců města Jirkova s tý-
mem z partnerského města Brand-
Erbisdorf. Výtěžek půjde na konto 
občanského sdružení ProHandicap. 

Přijďte podpořit dobrou věc
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